
 
Voorzitter, 

Allereerst, dank. Dank voor het tonen van lef en daadkracht. Dank voor het door het college actief en 
betrokken meenemen van de raad in het proces en de afwegingen van de afgelopen weken met als 
definitief besluit; De stekker eruit. 
 
Het doet ook onze fractie pijn en het geeft teleurstelling dat we moeten concluderen dat project ’t 
Wooldrik zoals we het tot nu toe voor ogen hadden onhaalbaar is. De CDA fractie staat achter dit 
besluit en vindt doorgaan op de huidige manier maatschappelijk onverantwoord. 
Dit kunnen we de samenleving en de gemeente niet aan doen.  

Voorzitter, na een enthousiaste start in 2018 waarin onderwijs en sport werden geïntegreerd in 
nieuwbouwplan ’t Wooldrik stonden wij op 29 juni 2021 voor de lastige beslissing om een salomons 
oordeel uit te spreken over het vervolg van het proces. Op dat moment hadden wij geen complete 
businesscase en konden wij alleen maar uitgaan van de situatie die ons op dat moment voorlag, 
inclusief de toen al toenemende maar niet gecompenseerde lasten. De CDA fractie wil en wilde géén 
financiële ramp over onze mooie gemeente afroepen en anderzijds een grote groep inwoners goede 
voorzieningen niet ontzeggen. Vandaag nemen we het besluit geen ramp af te roepen én zo snel 
mogelijk ervoor zorg te dragen dat we goede sociale, sport en onderwijsvoorzieningen hebben 
binnen onze gemeente.  

De fractie van het CDA heeft altijd de meerwaarde gezien van de synergie tussen de sociale cohesie, 
de sport en het onderwijs op 1 locatie. Wij zijn nauw betrokken geweest bij het vaststellen van het 
integraal huisvestingsplan (IHP) waarin we hebben besloten tot een instroompunt in Borne- West als 
randvoorwaarde. Hiermee stonden wij en staan wij achter de fusie tussen de scholen Jan Lighthart 
en Het Olthof. Tevens hebben wij de visie op sport en bewegen vastgesteld en uiteindelijk de visie 
project ’t Wooldrik. Helaas zijn we, ondanks dat we altijd de meerwaarde hebben gezien, nu 
ingehaald door de realiteit. 

Voorzitter, er is geen tijd meer om onze samenleving 10 / 12 jaar te laten wachten. Er is geen tijd 
meer voor onzekerheid voor wat komen gaat. Er is geen tijd meer om onze generaties en 
toekomstige generaties een speelbal te laten zijn die niet kan rollen. Wij hebben NU onze 
verantwoording te nemen en beslissingen te maken die ervoor zorgen dat we goede, financieel 
gezonde, sportverenigingen hebben in Borne die een goede locatie verdienen. We hebben NU onze 
verantwoordelijk te nemen om de leerlingen les te geven op een schoolgebouw die anno nu fris, 
nieuw en van deze tijd is. Wij willen naast ons mensen staan in dit proces, geen zij – wij gevoel meer.  
De insprekers tijdens het politiek beraad afgelopen donderdag, de mensen die wij persoonlijk 
hebben gesproken, de kinderen met de spandoeken, maar kijk ook vanavond weer: getuige de 
bezetting op de publieke tribune; dit doet pijn en dit heeft ons ten zeerste geraakt. 
 
De CDA fractie heeft in de afgelopen jaren continu uitgesproken dat goed, kwalitatief en gedegen 
onderwijs op een daarvoor geschikte locatie onze prioriteit heeft.  
Brigantijn heeft, samen met de leerlingen en ouders, de keuze gemaakt om nu op te staan voor hun 
wensen. In het politiek beraad  afgelopen donderdag – en ook vanavond – kunnen wij met onze 
eigen ogen aanschouwen hoe onze nieuwe generatie opstaat in onze democratie. 



Als fractie kunnen wij dit alleen maar steunen, hoewel het niet nodig had moeten zijn. 
 
Voorzitter, de fractie van het CDA Borne spreekt hiermee haar grote voorkeur uit om van 
denkrichting C, dus het onderwijs op een alternatieve locatie, een hoge prioriteit te maken.  
Voor ons is er maar 1 alternatieve locatie bespreekbaar: locatie Jan Ligthart / Ridderspoortje. Met 
onze voorkeur spreekt dan voor zich dat Brigantijn bouwheer is. 

Al jaren is er onzekerheid voor het onderwijs. Gezien het proces van de afgelopen jaren en de huidige 
ontwikkelingen kunnen wij – in onze ogen – niet anders dan de voorgestelde lijn van Brigantijn 
ondersteunen. We moeten kijken in totaliteit, waarbij wij van mening zijn dat de visie rondom het 
sport en onderwijs ook in stand gehouden kan worden als er een daily mile zit tussen beide 
gebouwen. Wij zijn van mening dat Brigantijn weer in positie gezet moet gaan worden en hebben er 
alle vertrouwen in dat zij, samen met de gemeente, in de komende maanden tot een concreet 
haalbaar plan kunnen komen voor wat betreft de huisvesting. 
 
Onze zojuist uitgesproken voorkeur heeft direct ook een effect op besluitvorming die naar ons toe 
gaat komen voor wat betreft mogelijke tijdelijke woningen op locatie Jan Ligthart / Ridderspoortje.  
Voor de goede orde: Het CDA Borne zal geen keuze maken over mogelijke tijdelijk woningen op 
genoemde locatie voordat wij een verder besluit hebben genomen over de locatie van het onderwijs. 
 
Vanavond dienen wij, samen met de fractie(s) van de VVD, Borne NU,…… een amendement in waarin 
wij het college specifiek verzoeken bij denkrichting C de mogelijkheid op locatie Jan Ligthart / 
Ridderspoortje uit te werken. Onze fractie heeft er voor gekozen denkrichting A & B wel overeind te 
houden om de volgende reden: 
Wij hebben een fantastisch mooie tekening mogen zien van Brigantijn, met haar plannen voor een 
schoolgebouw geïntegreerd in de omgeving. Deze tekening is in eerst instantie gemaakt voor locatie 
’t Wooldrik. We weten niet of dit plan ook haalbaar is op locatie Jan Ligthart / Ridderspoortje. Dit zal 
uitgewerkt moeten worden. Hiernaast is (logischerwijs) nog niet volledig inzichtelijk wat de financiële 
investering gaat zijn voor het gebouw. Kortom: er moet ons inziens nog te veel uitgewerkt worden 
om een definitieve keuze te kunnen maken. Als wij nu de keuze zouden maken voor alleen de 
uitwerking van denkrichting C en er zou blijken dat, om wat voor reden dan ook, geen mogelijkheid is 
voor nieuwbouw of dat dit niet haalbaar is vanwege moverende redenen dan willen wij niet opnieuw 
een proces moeten starten wat zeer vertragend is in tijd. Dit verdient zowel het onderwijs als de 
sport niet. Wel willen wij het college nogmaals benadrukken dat wij uiterlijk voor het zomerreces een 
uitwerking verwachting waarin wij concreet keuzes kunnen maken. 
 
Voorzitter, tot slot. Voor wat betreft sport kunnen wij niet anders dan concluderen dat meerdere 
sportverenigingen in onze gemeente in zwaar weer zitten. Sportverenigingen hebben het moeilijk, zji 
sporten in tijdelijke omstandigheden die ver van ideaal zijn en er is geen gelegenheid voor het sociale 
contact na het sporten in bijvoorbeeld het sportcafé. Wij vragen het college om in goed overleg te 
blijven met alle verenigingen en hen mee te nemen in het proces van de komende weken waarbij u 
kijkt naar mogelijkheden om op korte termijn de omstandigheden zo haalbaar mogelijk te maken. 
 
Ook de verenigingen hebben op korte termijn perspectief nodig en wij gaan er van uit dat wij dit, 
samen, voor het zomerreces kunnen bieden. 
 
Tot zover in de eerste termijn. 


